
 

Consell Sectorial de Gent Gran 
 

Data: dia 7 de juny del 2018 

Lloc: Sala de Plens de l’Ajuntament d’Esplugues 

Assistents: representats del Consell de Gent Gran 

 

Introducció 
La sessió va iniciar amb la presentació del Pla de Promoció de la Convivència i el 

Civisme. Es va comunicar el punt en el que es troba el pla (fase de diagnosi) i la 

importància de poder recollir les valoracions del i de les representats del consell de gent 

gran a Esplugues.  

 

La trobada va ser dinamitzada a partir de diverses preguntes que van tractar de recollir 

informació sobre l’estat de la convivència a diversos espais de la convivència. A 

continuació es recullen les principals aportacions generades en les diverses temàtiques 

treballades a la sessió participativa.  

Contingut de la sessió  
Durant la sessió es pregunten diverses qüestions vinculades als espais de convivència: 
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Les temàtiques que generen més debat són:  

1. Usos als parcs i places 

Es valora que, les places i parcs a Esplugues estan molt bé. Normalment es poden veure 

a nens i nenes amb els seus avis i avies, o mares i pares. I gaudeixen molt de l’espai.  

L’espai es comparteix entre persones de diverses edats, entre gent gran, jove, nens... 

als bancs hi ha relació entre diferents persones. Hi ha molta comunicació entre tothom.  

Es destaquen els possibles conflictes que puguin generar-se son amb el joc de pilota. 

Es valora que “la pilota sempre ha estat el conflicte”. Tanmateix, pot haver-hi algun parc 

on es troben en dificultats perquè els pares, mares i avis deixen els nens molt lliures i 

pot arribar a molestar a la resta de persones. 

El conflicte que es pugui generar també ve acompanyat d’una bona resolució del 

mateix. S’ha incidit molt des de diferents col·lectius respecte de l’ús de pilota. Es valora 

que la millor opció es habilitar nous espais per poder jugar ja que cal que els nens i joves 

tinguin espai per jugar-hi. Per exemple, els patis oberts va ser una bona iniciativa. Tot i 

que actualment només queda un pati obert.  

Tothom valora que la convivència en els espais públics és molt bona.  

Podrien generar-se possibles dificultat durant els caps de setmana amb joves a les 

places pel tema de consum d’alcohol. Ara bé no es valora com un problema de 

convivència sinó de salut.  

Altre possible conflicte a l’espai públic podria venir donat pel “mal ús dels animals de 

companyia” Concretament quan els animals estan sense lligar als parcs infantils. 

Novament, caldria aconseguir que la gent acabi anant als 

corres cans i pipi cans del municipi.   
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2. Interrelació 

Cal seguir treballant per una major interrelació entre les persones de diferents districtes 

i també dins de barris concrets. De vegades el coneixement del llenguatge podria facilitar 

la relació entre persones de diferents cultures i orígens. No obstant, s’ha anat millorant 

la convivència en aquesta linia.  

Els barris difereixen molt respecte de les característiques de la població.  

3. Altres problemàtiques pel gaudi de l’espai a l’aire lliure 

 

a. Ombres dels parcs per poder passejar i estar-s’hi a l’estiu. 

Al debat també es recorda que l’ombra no només es per gent gran també per 

nens i per les families.  

b. S’obri un segon debat sobre els bancs. Es reconeix que els bancs individuals 

poden ser bons en determinats espais per tal de descansar si s’ha estat 

caminant. A l’hora, cal mantenir el bancs per més d’una persona en places i parcs 

per poder generar conversa.  

c. Barreres arquitectòniques. Encara hi ha algunes a alguns equipaments públics 

con la Baronda.  

 

4. Accés cultural  

Algunes persones participants apunten a una concentració cultural en alguns dels barris 

con ara el centre. La majoria de coses es fan en aquest barri. Cada vegada s’està portant 

la cultura a altres barris. Aquesta acció es important per tal de generar més mobilitat 

entre barris. Alguns dels exemples són per exemple els Amics de la música que fan un 

concert a l’Avenç i també a la Biblioteca de la Bòbila, fent-lo accessible pels nuclis amb 

més població.  

Es defensa la diversificació de la cultura.  

5. Representativitat del Consell 

S’afirma que aquest es representatiu de la ciutadania d’Esplugues i que la gent que no 

s’apunta es per qüestions de prioritats. Els agradaria que més gent hi participés però no 

tothom pot dedicar-li temps.  
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